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Spory o majetek mezi Zlínem a Želechovicemi, které se od něj odtrhly, se vyostřují 

Zlín - Spor mezi Zlínem a Želechovicemi se začíná hodně vyostřovat. Kvůli dělení majetku 
zvažují obě strany právní kroky, které by je mohly přivést až do soudní síně. 

Zatím jde o dvě hasičská auta. Ale také, a to především, o princip. Přesněji o podmínky dělení 
majetku, který připadne nové obci, jíž se Želechovice na základě květnového referenda staly. 

„Jsme připraveni hájit majetek Želechovic i právním způsobem,“ uvedl člen rady Občanského 
sdružení Želechovice Michal Špendlík. 

Zástupci zlínské radnice zase prohlašují, že pouze dodržují literu zákona. „V rámci 
majetkového vypořádání dosáhnou Želechovice na to, na co mají nárok,“ uvedl před časem 
náměstek zlínské primátorky Martin Janečka. Situace se ale začíná nečekaně vyostřovat. 
Bezpečnostní rada města Zlín v říjnu rozhodla, aby se dvě hasičská auta z Želechovic 
přesunula do Kostelce a do Štípy. A tamní hasičská technika zase opačným směrem. To ale 
dobrovolní hasiči z Želechovic odmítli udělat, protože jsou přesvědčeni, že by dostali 
mnohem horší vozy. Například za zachovalý Fiat Ducato 4x4 postarší Škodu 1203. 

Bezpečnostní rada města tak včera v podvečer zasedala znova. „Informace zveřejníme zítra v 
poledne,“ uvedla po skončení včerejšího jednání mluvčí radnice Marie Masaříková. Důvodem 
výměny techniky je podle města to, že Želechovice leží blízko sídla profesionálních hasičů v 
Příluku, kdežto Kostelec i Štípa jsou mnohem více stranou. Podle odborníků ale výměna 
valný význam nemá. „Nedojde ke zhoršení ani zlepšení pohotovosti v případě požáru,“ uvedl 
mluvčí zlínských hasičů Ivo Mitáček. 

Zlínská primátorka Irena Ondrová před pár dny v dopise želechovickým hasičům napsala, aby 
auta dali k dispozici v pondělí 10. listopadu. Uvedla také, že pokud tak neučiní, bude situaci 
řešit „dostupnými právními prostředky“. 

A Želechovice ustoupit nechtějí. „Považujeme takovéto přesunymajetku na poslední chvíli za 
účelové,“ uvedla šéfka Občanského sdružení Želechovice Hana Svobodová. 

Želechovice chtěly, aby se majetek dělil k datu, kdy nabylo právní moci rozhodnutí o jejich 
osamostatnění, což bylo v srpnu. Radnice ale řekla, že může s movitým majetkem nakládat až 
do vzniku nové obce, tedy do 1. ledna 2009. Obě strany se přitom opírají o stejný zákon o 
obcích. Ani výklad ministerstva vnitra příliš jasno do věci nevnesl. Obsahuje totiž vágní 
formulace, že město by mělo nakládat s majetkem „jen velmi omezeným způsobem“ a nemělo 
by „zneužívat svého postavení“. 

„Ať už je zákon jakýkoliv, pokud má město čisté svědomí, nechápu, proč oddaluje datum, ke 
kterému se má majetek dělit,“ řekl Špendlík. 
 
Pokračování na straně C2 



Zlín versus Želechovice. Spory se vyostřují 

Pokračování ze strany C1 

Želechovice se dostaly se Zlínem do sporu už o prázdninách kvůli převodu mateřské a 
základní školy. Tento bod sváru se ale už podařilo vyřešit. Obě zařízení by měla přejít do 
správy nové obce po prvním pololetí letošního školního roku. 

Mezi oběma stranami to jiskřilo i kvůli lesům, které rostou v katastru Želechovic. Tamní lidé 
nechtěli, aby v nich město těžilo i po referendu o osamostatnění. 

„V tomto období výnosy z těžby nepřesahují náklady na pěstební činnost, tedy prořezávky či 
zalesňování. Pouze plníme roli řádného hospodáře,“ uvedl vedoucí Odboru městské zeleně 
zlínské radnice Ivo Divoký. 

Želechovice mají výhrady také k návrhům nového územního plánu Zlína. 

„Pokud má město čisté svědomí, nechápu, proč oddaluje datum, k němuž se má majetek 
dělit.“ Michal Špendlík, Občanské sdružení 
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